



Václav Gatarik

Tschechische Republik/Czech Republic

Václav Gatarik war ein Bildhauer, Maler, Grafiker und Humanist. Geboren in Prag, wurde 1978 Deutschland sein Wahlheimat. Er studierte Keramik in Bechyne, Tschechische Republik (1976) und Bildhauerei und Steinmetzkunst bei der Kunstgießerei Lenz & Jahn, Firma Franke, Nürnberg (1980). 1982 setzte er sein Studium der Kunstwissenschaften und der Bildhauerei an der Muthesius Kunsthochschule in Kiel fort. Seit 1983 als freischaffender Künstler mit Ausstellungen und Symposien im In- und Ausland. 1988 Abschluss des Studiums im Fach Bildhauerei. 1988 Stipendium der Stadt Kiel mit Arbeitsaufenthalten in New York und Connecticut. Lebte und arbeitete in Nürnberg und Prag.

*1962, in Prag. †2020, in Nürnberg.

Václav Gatarik was a sculptor, painter, graphic artist and humanist. Born in Prague but chose Germany as his elective homeland in 1978. Studied Ceramics in Bechyne, Czech Republic (1976) and Sculpture and Stonemasonry at the Art Foundry Lenz & Jahn, Franke Company, Nuremberg, Germany (1980). In 1982, continued his education in Art and Sculpture at Muthesius University in Kiel, Germany. Since 1983, a freelance artist with exhibitions and symposia in Germany and abroad. In 1988, graduated in Sculpture. 1988, sponsorship from the city of Kiel with working visits to New York and Connecticut. Lived and worked in Nuremberg and Prague.

*1962, in Prague. †2020, in Nuremberg. www.gatarik.de



Familie, 2005, Anröchter Grünstein, 2-teilig, Höhe: 270/280 cm (entstanden auf dem NordArt-Symposium 2005)

Family, 2005, Anröchter green stone, 2 parts, height: 270/280 cm (created at the NordArt Symposium 2005)